

## EDITOR'S NOTE

---

This special double-issue of *JETS* (29 and 30) includes a selection of the proceedings from the ETRC's November 2006 colloquium entitled *Glocal Rural: The Changing Cultural Landscapes of the Eastern Townships*. The papers and presentations include a number of different perspectives on cultural diversity with an emphasis on the Townships and as informed by scholarship and community outreach throughout Quebec, across Canada and around the world. The focus begins with historical, conceptual and theoretical standpoints and proceeds with a variety of empirical investigations. Also included is an appendix of presentations from representatives of non-profit organizations that work with cultural communities in the region.

**Tom Fletcher**, *English Editor*  
**Jean Levasseur**, *French Editor*

## NOTE DE LA RÉDACTION

---

Cette édition spéciale double de la *RÉCE* (29 et 30) contient les actes du colloque intitulé *Ruralité et mondialisation : mutation des paysages culturels des Cantons-de-l'Est*, organisé par le Centre de recherche des Cantons de l'Est en novembre 2006. Cette sélection de textes comprend des analyses multidisciplinaires (historiques, conceptuelles, théoriques) sur le sujet de la diversité culturelle de la région, issues du savoir et de l'expérience des professionnels du monde communautaire ainsi que de chercheurs renommés tant dans la région des Cantons-de-l'Est qu'aux niveaux national et international. Le lecteur retrouvera également, en annexe, les interventions prononcées lors du colloque par des organismes actifs auprès des communautés culturelles des Cantons-de-l'Est.

**Tom Fletcher**, *rédacteur anglophone*  
**Jean Levasseur**, *rédacteur francophone*